
Jeg har røget 20-25 cigaretter dagligt i 35 år.  

Jeg tog til en forhandler og købte et startsæt.  

Cigaretterne røg ud, og siden har jeg ikke haft lyst til at ryge. 

 

Jeg har fået min lugte og smagssans tilbage samt konditionen er forbedret.  

De luftvejs infektioner og betændelser, jeg førhen døjede med, er helt forsvundet.  

Mit hjem og tøj stinker ikke længere af tobak. 

Mine venner og familie er glade for at jeg er holdt op med at ryge, fordi jeg ikke forpester deres 

hjem med røg; samt at de ikke skal være bange for, hvilke konsekvenser tobaksrøg ville få for mit 

liv fremadrettet. 

 

Jeg har før forsøgt at holde op med at ryge, både med de midler der findes på markedet og med en 

"kold" tyrker; og intet af dette har nogensinde lykkedes før dampen. 

 

Det skal ikke være muligt at købe væsker og udstyr, hvis man er under 18 år. Så en aldergrænse på 

18 år er ok med mig. 

 

Jeg er utilfreds med: at tanke kun må være på 2 ml. Det må være op til den enkelte damper at bruge 

den tank, som passer vedkommende. 

Jeg er utilfreds med: at der bliver mindre udvalg af smage, fordi vi er alle forskellige. Nogen er til 

frugt og andre lakrids.  

Jeg er utilfreds med: at der skal betales 35.000 kr pr damphardware/væsker, der skal godkendes til 

det danske marked. 

Det ødelægger de danske dampbutikker, som gør et rigtigt godt stykke arbejde i at råde og vejlede 

alt omkring damp. Det bliver umuligt for danske forhandlere at sælge dampudstyr og væsker. Det 

synes jeg er rigtigt ærgerligt. Jeg vil ikke købe dampudstyr i en Fakta eller på benzintanken - de har 

ikke ekspertisen i at sælge damphardware/væsker! 

 

Hvis loven bliver gennemført, så vil jeg ikke begynde at ryge cigaretter igen, men derimod forsøge 

at få min damp. 

 

 

Med venlig hilsen 

Trine Hjorth  
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